
Referat borgerpårørende møde 18.9. 23 kl. 12.00-14.00 

Dernæst fortsætter mødet i M5 fra 14.30-15.30 med beskæftigelsesudvalget  

Se PowerPoint vedlagt bilag præsentation 

Deltagere: Morten (kløvercafeen) Peter (regnskoven) Lissi (kantinen) Flemming (el) Ann (dæk og metal) 

Morten (pakkemontagen) Ask (personale) Karen (personale), Bent (pårørende, formand) Henning 

(pårørende) Magrethe (pårørende), Betina Jakobsen (Afdelingsleder for Jobigen) Rikke Poulsen (Leder for 

Nørremarken) Lone Barrett (sekretær, leder Trepas) 

1. Godkendelse af referat  

Godkendt 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

3. Formanden har ordet (se bilag) 

Heldigvis blev ingen af de 2 muligheder i sparekataloget for den beskyttede beskæftigelse valgt.  

Herunder præsenterede Bent tal for antal borgere i BB (se bilag) over de sidste 6 år. Det ligger 

meget stabilt, og der skal naturligvis være mulighed for at komme videre ud i en virksomhed, hvis 

det er det man ønsker. 

 

4. Kort fra Betina.  

Betina fortæller kort, hvem hun er. Dernæst hvordan det har været en fantastisk modtagelse hun 

har fået, og et rigtig godt indtryk af den beskyttede beskæftigelse. Både for medarbejdere og 

personale, og en god drift. 

 

5. Status fra leder på Trepas 

- Økonomi og investeringer 

- Pædagogisk faglighed og udvikling  

- Tilsynsbesøg 

- Levnedsmiddelstyrelsen på besøg vi har fået en glad smiley  

- Kløvercafeen ombygning 

Se bilag. 

 

6. Møde med beskæftigelsesudvalget 

- se særskilt dagsorden (bilag 2) 

Gennemgik punkterne forud for mødet, og hvad vi ville sige. Se referat for mødet nederst  

 

7. Hvad rør sig rundt, alle får ordet.  

El: det står godt til, ny opgave med deadline om lidt. 

Pakkemontagen: shotsrør, handsker, julekalender mange nye kunder. Har været på besøg hos en 

anden beskyttet beskæftigelse i Ringkøbing. Der er afprøvet med støjvægge i afd. Herunder dialog 

om hvornår man gør hvad og for hvem. Og hvad det betyder, når behovene ikke er ens.  

Kantinen: forskellige arbejdsopgaver. De er begyndt med at lave brunch om fredagen. Det er til stor 

glæde for afdelingerne. 



Dette gav anledning til at tage op med hvad den geografisk placering kan have af betydning for 

hvad man er en del af og hvad nogle får som andre ikke og omvendt.  

Kløvercafeen: der er travlt om torsdagen især. De har haft nogle sygemeldte medarbejdere. Og 

bare superglade for at skulle blive, og glæder sig til nyt køkken og komfur. 

Regnskoven: kører selv ud med træ, har produceret honning. 120 kg i år imod 18 kg sidste år.  

Grønne sammen de sidste 2 uger, så der har været rigtig mange børn. 

Dæk og metal: mange ordre, musefælder, Redan, flere nye kunder, om lidt går dæk sæsonen i gang.  

 

8. Næste møde  

Afholdes d. 16. januar 2024 

 

9. Arrangementer  

 

- Åbent hus evaluering 

- Deltagelse i Danmarks motionsuge, spinning, kom og mød  

- Forskellige afdelinger på tur.  

 

Vedhæftet link til invitation til de 2 arrangementer. Der er juleafslutning d. 7. december.  

Spinnings event - Danmarks Motionsuge 

Kom og mød - Danmarks Motionsuge 

10. Evt.  

Referat fra møde med udvalget: 

Præsentationsrunde 

Dialog om mulighed for at komme ud i en virksomhed, hvis ønsker det, men også muligheden for at komme 

tilbage, hvis ikke det går i virksomheden 

Stor tilfredshed hele vejen rundt med Trepas, og det vi kan. Der var flere der omtalte det som et guldæg, 

man har i Viborg kommune. 

Trepas tager i den grad del i sammenhængsmodelen, og finder det vigtigt at være med til at støtte op om 

det hele menneske, og det hele liv, fortæller formanden for Borgerpårørende rådet, her også vigtigheden af 

at være en del af den samlede sociale indsats.  

Borgerpårørenderådet tilkendegiver overfor udvalget at de bakker op om tilsynsrapporten også til at 

bemærkningen til mere skriftlighed ikke skal tages til efterretning. Det samme tilkendegiver udvalget.  

Rådet gør opmærksom på den usikkerhed og utryghed et sparekatalog giver, når man er nævnt. Det er for 

udvalget vigtigt med gennemsigtighed for borgeren, og derfor vil det være et vilkår. Muligt at vi som råd 

kan være informeret forud for pressen, så vi kan tage dialogen og forberede herpå.  

Hvordan kan vi skabe mere synlighed for resten af de pårørende om rådets eksistens? Fælles opgave, samt 

mulighed for at de 3 pårørende gør noget aktivt.  

Det er for trepas vigtigt at der stadig bliver ved med at være økonomi til at udvikle og investere i os som en 

virksomhed, hvis vi skal blive ved med at være attraktiv i forhold til virksomheder.  

https://danmarksmotionsuge.dk/arrangementer/spinnings-event/
https://danmarksmotionsuge.dk/arrangementer/kom-og-moed/


Der er et ønske fra borgere i forhold til ture igen. Her tilkendegiver udvalget, at det er en opgave, der vil 

ligge i frivillighed og foreninger, og Trepas som institution skal støtte op om dette i stedet.  

Et ønske fra udvalget om, at hvis der er noget man er utilfreds med, at man så tager kontakt til udvalget, 

leder eller andre, fremfor medierne.  


